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P R O T O K Ó Ł    Nr  III/06 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 28 grudnia 2006 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 9.05 

Godzina zakończenia : 11.15 

 

Miejsce obrad : sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Jacek Dąbrowski 

2. Piotr Tymiński 

3. Tomasz Kraśnicki 

4. Robert Wardziński 

5. Józef Waczyński 

6. Janusz Sidorowicz 

7. Ireneusz Jabłoński 

8. Adam Mikutowicz 

9. Rafał Łada 

10. Beata Marlena Jeżerys 

11. Piotr Paweł Dojlida 

12. Adam Skoblewski 

13. Aleksander Werpachowski 

14. Kazimierz Cieśluk 

15. Krzysztof Zagórski 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Stefan Bielski - Zastępca Burmistrza Choroszczy 

2. Teresa Lenczewska – Skarbnik Gminy 

3. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

4. Mieszkańcy miasta i gminy. 
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Porządek obrad III Sesji : 

1.   Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

4. Interpelacje i wnioski. 

5. Rozpatrzenie projektu budżetu na 2007 rok. 

 a/ wystąpienie Burmistrza, 

 b/ dyskusja. 

6. Rozpatrzenie zmian w budżecie na 2006 rok. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

7. Rozpatrzenie zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

8. Ustalenie zasad gospodarki nieruchomościami należącymi do zasobu gminy 

Choroszcz. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

9. Ustalenie wysokości diet : wiceprzewodniczącego Rady, przewodniczący 

Komisji i ich zastępców, radnych Rady Miejskiej w Choroszczy. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

10. Ustalenie zasad i trybu przeprowadzenia wyborów przewodniczących i 

członków zarządów osiedli oraz sołtysów i rad sołeckich. 

a/ wystąpienie Burmistrza 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

11. Ustalenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2007. 

a/ wystąpienie Przewodniczącego Komisji 

b/ dyskusja 

    c/ podjęcie uchwały. 

12. Zapytania i wolne wnioski. 

       13. Zakończenie obrad Sesji. 

 

mmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm 

 

 

 

 Ad. 1 – 

  

 Obrady III Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Przewodniczący 

Rady p. Piotr Dojlida. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi 

qworum, przy którym Rada Miejska  może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. 
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 Ad. 2 - 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został 

doręczony radnym przed Sesją.  

Do porządku obrad zostały zgłoszone następujące poprawki: 

 

Stefan Bielski – 

Wystąpił z propozycją usunięcia z programu następujących punktów: 

1) rozpatrzenia zmian w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego 

gdyż brak jest wniosku w sprawie przeznaczenia terenów pod budownictwo 

wielkoobszarowe, 

2) ustalenia zasad gospodarki nieruchomościami należącymi do zasobu gminy 

Choroszcz gdyż są rozbieżności dotyczące wykładni prawnej pomiędzy 

naszym Urzędem , a Urzędem Wojewódzkim, 

3) w związku z ustalaniem diet radnym – zaproponował rozpatrzenie również 

wysokości diet dla sołtysów – jako pkt. 9. 

 

Porządek obrad III Sesji z prowadzonymi  zmianami został przyjęty 15głosami 

za.  

 

 Ad. 3 – 
 

 Przewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej – II  Sesji Rady Miejskiej. 

 

 

Protokół z II Sesji został przyjęty 13 głosami za, 2 głosy wstrzymujące się. 

 

 

 Ad. 4 – 

 

 Interpelacje i wnioski  zgłosili: 

 

Rafał Łada – 

Wniósł o podjęcie współpracy z Generalną Dyrekcją Dróg Publicznych i Autostrad 

 

     (wniosek w załączeniu) 

Rafał Łada –  

W imieniu Rady Sołeckiej wsi Łyski prosi o wyjaśnienie dlaczego do chwili obecnej 

nie udzielono odpowiedzi na ich wniosek dotyczący naprawy rynny i usunięcia 

zacieku na budynku przedszkola w Łyskach. 

 

 

Piotr Dojlida – 

Zwrócił się z pytaniem dotyczącym form współpracy jakie p. Łada ma na myśli. 

 

Rafał Łada –  

Wyjaśnił, iż chodzi o zabezpieczenie terenów, przez które ma przebiegać droga 

szybkiego ruchu wraz z tzw. dublerami na terenie gminy Choroszcz. Nie chodzi mu 
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o zmiany w planie, a jedynie o nasze zastrzeżenia do planów zagospodarowania 

związane z tą drogą. 

 

Stefan Bielski – 

Dodał, że generalnie istnieje taka zasada – Generalna Dyrekcja Dróg Publicznych 

przygotowuje projekty, które następnie przedkłada do Urzędu celem zapoznania się z 

nimi. W tej chwili mamy tereny w planie zagospodarowania przestrzennego, które 

mają zmienione przeznaczenie, lecz jeśli zajdzie taka potrzeba i będą wnioski o 

dalsze zmiany to będzie to następowało uchwałą Rady więc Rada będzie wiedziała 

co się dzieje z terenem, o którym wspomniał p. Łada. Nie widzi możliwości 

nawiązania innego typu współpracy z Generalną Dyrekcją niż w obecnej formie. 

 

 

Rafał Łada – 

Przypomniał, że inwestorzy szukają terenów podmiejskich, przy Sz. Warszawskiej – 

szczególnie chodzi mu o teren sołectwa Porosły gdzie jest spore zainteresowanie 

lokalizacją przyszłych inwestycji. Chodzi mu więc przede wszystkim o nawiązanie w 

tej sprawie korespondencji z Generalną Dyrekcją, aby wzajemnie nie blokować sobie 

działań. 

 

Roman Kużmicki – kierownik Referatu Budownictwa UM 

Wyjaśnił, iż w sprawie poruszonej przez p. Ładę jest zatwierdzona koncepcja 

szczegółowa i wydana (prawdopodobnie) decyzja środowiskowa. Natomiast na 

odcinek drogi, który Dyrekcja zobowiązała się wykonać, a który interesuje p. Ładę, 

dokumentacja będzie jeszcze robiona. Wystąpi z Urzędu z pismem w tej sprawie do 

GDDKiA. 

 

Stefan Bielski – 

Dodał, iż kwestię wniosku sołectwa wsi Łyski wyjaśni i przekaże informację 

radnemu. 

 

Beata Jeżerys – 

Złożyła wniosek o zaprenumerowanie i pokrycie kosztów poradnika radnego i 

sołtysa na rok 2007 – dla chętnych. 

 

 

Lucyna Białowieżec – sołtys wsi Kolonia Porosły 

Zgłosiła wnioski dotyczące naprawy odcinków dróg na terenie sołectwa oraz 

wykonania odwodnień. 

     ( wniosek w załączeniu) 
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 Ad.  5 – 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Zastępcę Burmistrza o przedstawienie 

projektu budżetu gminy na 2007 rok. 

 

Stefan Bielski – 

Rozpoczął informację od wielkości zakładanych dochodów i wydatków gminy w 

nadchodzącym roku budżetowym, które przedstawiają się następująco: 

- dochody – 30 116 445 zł 

- wydatki – 33 216 131 zł 

- wydatki na programy ze środków pochodzących z funduszy UE – 13 750 579 zł 

- deficyt budżetowy – 3 099 668 zł, który zostanie pokryty z pożyczek zaciągniętych 

na tę kwotę. 

Dochody gminy pochodzić będą m.in. z : 

- udziału gminy w podatku stanowiącym dochód budżetu państwa (wzrost o 1 mln 

zł) 4 426 852 zł w tym podatek dochodowy od osób fizycznych 3 261 500 zł i osób 

prawnych 135 tys zł;  

- subwencji oświatowej – 4 104 583 zł; 

- subwencji wyrównawczej – 2 810 639 zł; 

- dotacji na administracje publiczną – 95 tys zł; 

- dotacji na pomoc społeczną – 3 767 tys zł; 

- dotacji celowej z budżetu państwa na zadania bieżące ( na podstawie porozumień) – 

5 500  zł; 

- dotacji celowej z budżetu państwa na zadania własne – 318 tys zł. 

Najważniejsze wydatki: 

- transport i łączność – 3 032 404 zł; w tym: układ komunikacyjny m. Choroszcz 

etap II (ulice: Klonowa, Świerkowa, Brzozowa, Choroszcz – Sienkiewicze) – 600 tys 

zł;  zagospodarowanie Placu Brodowicza i Rynku 400 tys zł; przebudowa układu 

komunikacyjnego południowej i wschodniej części gm. Choroszcz – 1 500 tys zł; 

Czynione są starania o pozyskanie środków unijnych na drogi. 

- utrzymanie szkół podstawowych – 3 705 020 zł; 

- utrzymanie przedszkola – 135 750 zł; 

- utrzymanie gimnazjum – 3 701 820 zł; 

- dowóz dzieci do szkół – 396 230 zł; 

- utrzymanie liceum – 214 730 zł. 

Do zadań tych  dokładamy z budżetu gminy ok.. 2 mln zł. 

- pomoc społeczna – 4 512 880 zł; 

- oświetlenie placów, ulic, dróg – 263 884 zł; 

- kultura (MGCK, biblioteki, ochrona zabytków) – 505 700 zł. 

 

  ( szczegółowe dane dotyczące projektu budżetu w załączeniu) 

 

Beata Jeżerys – 

Zwróciła uwagę, że pojawiło się w tym projekcie budżetu nowum pn. przebudowa 

układu komunikacyjnego m. Choroszcz etap II oraz południowej i wschodniej części 

gminy. Ma w związku z tym pytanie mając na uwadze środki przeznaczone na ten 

cel tj. 1500 tys zł : ile metrów drogi Krupniki – Klepacze zostanie za te środki 

zrobione; czy rzeczywiście nie może być realizowana droga przed położeniem 

kanalizacji ; jakiej szerokości pas bierze się pod uwagę pod kanalizację?. Ulica 
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zaczyna się od strony Klepacza, ale ma nadzieję, że dojdzie jednak do Krupnik. 

Zauważyła, że pomimo tych środków w budżecie tj. 30 mln zł , są one małe na 

inwestycje szczególnie ze środków własnych ( 2006 r. 4 mln, teraz tylko 3 mln – to 

wszystko co ta bogata gmina przeznacza na drogi). Interesuje ją jakie drogi będą po 

kolei robione w ramach tych zamierzeń budżetowych , ale przyznała że to pytanie do 

nieobecnego Burmistrza. W budżecie jest wpisana kanalizacja w ulicach Zastawie II 

i III – dlaczego nie ma złożonego wniosku na kanalizację, czy jest to właściwa 

strategia? Dlaczego tak mizerny przewiduje się start w 2007 roku, a potem są 

większe środki? 

 

Roman Kużmicki – 

Odpowiedział na pytanie w sprawie kanalizacji w drodze Krupniki – Klepacze: 

kanalizacja została zaprojektowana pod jezdnią czyli najpierw kanalizacja potem 

droga. Jest tam 12 m pasa i jest to za wąsko by kanalizację robić poboczem. 

 

Stefan Bielski – 

Dodał, że mało stosunkowo przeznacza się na budowę dróg w 2007 roku z uwagi na 

planowaną  budowę kotłowni miejskiej – koszt ok. 10 mln zł i znaczna część musi 

być pokryta z budżetu gminy, aby następnie uzyskać zwrot środków unijnych . 

Poinformował, że jest opracowana strategia gminy oraz Plan Rozwoju Lokalnego, w 

którym zapisane są plany inwestycji, długoletnie, na podstawie których pisane są 

wnioski o środki unijne. Radni powinni zapoznać się z tymi opracowaniami gdyż 

przybliży to kwestie związane z dalszym rozwojem gminy. Na przykład droga 

Konowały – Śliwno, o którą na Komisji pytał p. Zagórski – jest zapisana w tych 

planach na lata 2007 – 2008 czyli w 2007 dokumentacja, w 2008 wykonanie. 

 

Wobec braku innych pytań, Przewodniczący Rady poprosił o przekazanie opinii 

Komisji w sprawie projektu budżetu na 2007 rok. 

 

Aleksander Werpachowski – w imieniu Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja przyjęła projekt budżetu 2007 głosami 5 za, 2 wstrzymujące 

się. 

 

Józef Waczyński - w imieniu Komisji Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja przyjęła projekt budżetu 2007 głosami 4 za, 2 wstrzymujące 

się. 

 

Beata Jeżerys – 

Zgłosiła wniosek , aby posiedzenie Rady w sprawie budżetu gminy na 2007 rok 

odbyło się wcześniej niż przed końcem marca – jak najszybciej po powrocie 

Burmistrza. 

 

Wobec braku zastrzeżeń, Przewodniczący Rady  poprosił o przegłosowanie przyjęcia 

prowizorium budżetowego do czasu przyjęcia budżetu gminy na rok 2007. 

 

 - za przyjęciem – 11 głosów. 

 - przeciw – 0 głosów, 

 - wstrzymało się – 4 głosy. 
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 Ad. 6 – 

 

 Przewodniczący Rady Miejskiej p. Piotr Dojlida poprosił Skarbnika Gminy o 

przedstawieni propozycji zmian w budżecie na 2006 rok. 

 

Teresa Lenczewska – 

Wyjaśniła, iż uzyskane ponadplanowe dochody z tytułu opłaty adiacenckiej – 

6 800 zł oraz z tytułu podatku od środków transportowych w wysokości 21 200 zł 

zostały przeznaczone na bieżące remonty i naprawy dróg gminnych. 

Planowane wydatki na przebudowę ul. Kolejowej w Klepaczach  w wysokości 

80 000zł i na przeprowadzenie zmian do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego 30 065 zł przenosi się na: 

przebudowę układu komunikacyjnego 75 000 zł 

zagospodarowanie Placu Brodowicza – 3 000 zł 

bieżące remonty i naprawy dróg – 22 000 zł 

przekazanie dotacji dla gminy Sokoły 50 % kosztów opracowania 

dokumentacji na budowę kładki turystycznej  na odcinku Śliwno-Waniewo 

w ramach zawartego porozumienia – 10 065 zł. 

Budżet po dokonanych zmianach : 

- plan dochodów – 21 023 683 zł, 

- plan wydatków – 27 163 003 zł. 

 

Wobec braku zastrzeżeń, Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

zmian w budżecie na 2006 rok. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr III/23/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 15 ) 

 

 

 Ad. 7 – 

 

 Przewodniczący Rady wystąpił z propozycją, aby temat dotyczący ustalenia 

diet wiceprzewodniczącego Rady, przewodniczący Komisji i ich zastępców, radnych 

Rady Miejskiej w Choroszczy  przedstawił Zastępca Burmistrza. 

 

 

Stefan Bielski – 

Poinformował, iż po rozpatrzeniu kwestii wysokości diet na posiedzeniach Komisji 

Rady propozycja jest następująca : 

- dieta wiceprzewodniczącego Rady oraz przewodniczących komisji – 20 % kwoty 

bazowej tj. 345,35 zł 

- dieta zastępców przewodniczących komisji – 16 % kwoty bazowej tj. 276,28 zł 

- dieta pozostałych radnych – 14 % kwoty bazowej tj. 241,74 zł. 

Obecnie kwota bazowa wynosi 1726,74 zł i ulega zmianie po ogłoszeniu budżetu 

Skarbu Państwa. 
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Piotr Dojlida – 

Jego zdaniem jest to właściwe rozwiązanie – wzrost diet jest do przyjęcia. Była 

wprawdzie propozycja zastosowania diet miesięcznych, ale zbyt mocno obciążałoby 

to budżet i źle zostałoby przyjęte przez opinię publiczną. 

 

Przewodniczący Rady poprosił o przekazanie opinii Komisji w sprawie wysokości 

diet . 

 

Aleksander Werpachowski – w imieniu Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

przekazał, że Komisja przyjęła propozycje j/w głosami  5 za, 1 przeciw,  1 

wstrzymujący się. 

 

Józef Waczyński - w imieniu Komisji Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego 

przekazał, że Komisja przyjęła propozycje j/w głosami  6 za (jednogłośnie). 

 

Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia wysokości diet i zasad ich wypłaty wiceprzewodniczącego Rady, 

przewodniczący Komisji i ich zastępców, radnych Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Uchwała została przyjęta głosami: 

-  za przyjęciem – 13 głosów, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

 

 (uchwała Nr III/24/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 16) 

 

 

 Ad. 8 – 

 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do  Zastępcy Burmistrza z prośbą o 

przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzenia wyborów 

przewodniczących i członków zarządu osiedla oraz sołtysów i rad sołeckich. 

 

Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, iż jest propozycja ustalenia przeprowadzenia na terenie miasta i gminy 

wyborów przewodniczących i członków zarządów osiedla oraz sołtysów i rad 

sołeckich w terminie od 15 stycznia 2007 r. do  

28 lutego 2007 roku. Wyboru sołtysów i rad sołeckich dokonają zebrania wiejskie, a 

przewodniczących i członków zarządów osiedla zebrania mieszkańców miasta. 

Uczestnicy zebrania w głosowaniu tajnym oddzielnie wybierają sołtysa oraz od 3 do 

5 członków rady sołeckiej, przewodniczącego zarządu osiedla oraz od 5 do 10 

członków zarządu osiedla. Prawomocność zebrania wymaga udziału co najmniej 

50% stałych mieszkańców uprawnionych do głosowania, zebranie zwołane w drugim 

terminie będzie prawomocne  bez względu na liczbę jego uczestników i może odbyć 

się ono w tym samym dniu, w którym został ustalony dla odbycia zebrania w 

pierwszym terminie. Jest propozycja zmiany zapisu ust. 2 w § 3 na następujący:  

„2) radnych Rady Miejskiej w Choroszczy do aktywnego uczestnictwa w pracach 

związanych z przygotowywaniem zebrań wyborczych, a także do udziału w 

zebraniach wyborczych.” 
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Mariola Fiedorczuk – sołtys wsi Mińce 

Zwróciła się z pytaniem dotyczącym problemu sołtysów z organizacją spotkań 

wybiorczych w przypadku braku świetlicy czy innego miejsca do tego 

przygotowanego? 

 

Piotr Dojlida –  

Odpowiedział, że w takich przypadkach spotkanie organizuje się w domu byłego 

sołtysa lub kandydata na sołtysa, innej możliwości nie ma. 

 

Beata Jeżerys – 

Zaprotestowała przeciwko intencji tej wypowiedzi, ale przede wszystkim przeciwko 

takiemu stawianiu sprawy: gmina jej zdaniem powinna w miarę możliwości 

zorganizować inne miejsce na spotkanie mieszkańców jest to na pewno obowiązek 

sołtysa czy też kandydata na sołtysa. 

 

Mariola Fiedorczuk – 

Przypomniała, że wieś Mińce od dawna stara się o to by gmina pomogła w 

odremontowaniu świetlicy wiejskiej w tej miejscowości. Jest również pusty lokal 

mieszkalny tylko gmina musiałaby rozmawiać z właścicielem. 

 

Stefan Bielski – 

Wyjaśnił, iż jeśli będą takie warunki by gmina negocjowała z innymi firmami 

zorganizowanie zebrania wiejskiego – nie widzi przeszkód w tym względzie jeśli 

chodzi o tereny gdzie jakieś firmy istnieją . Trudno jednak zorganizować spotkanie 

dla mieszkańców Mińc w sali Urzędu bo mieszkańcy nie przyjadą. Prośba więc o 

życiowe podejście do tego problemu i wzajemną pomoc w rozwiązywaniu 

problemów. 

 

Beata Jeżerys – 

Wnioskuje o zamknięcie tej debaty. Zwróciła jednocześnie uwagę, że również radni 

powinni włączyć się w organizację wyborczych spotkań wiejskich o czym mówi 

uchwała. 

 

 

Piotr Tymiński – 

Podda pod zastanowienie: czy ekonomicznie jest uzasadnione budowanie świetlicy 

tylko ze względu na wybory sołtysa. Jeśli świetlica była potrzebna mieszkańcom 

należało bardziej zabiegać o to. Jego zdaniem stawianie problemu braku świetlicy na 

dzisiejszej Sesji jest trochę niepoważne. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Uważa, że jednak trzeba pomóc wsi Mińce ( z pomocą mieszkańców) oraz każdej 

wsi gdzie nie ma świetlicy. Jest to ważne społecznie aby młodzież , szczególnie na 

terenach wiejskich, miała miejsce na spotkania. Z tego co pamięta sołtys Mińc często 

wspominała o stanie świetlicy. 

 

Piotr Dojlida - 

Wszystko „tak”, ale uważa, że w pierwszej kolejności musi być wykazana inicjatywa 

oddolna samych mieszkańców. Gmina bowiem może wybudować czy też 
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wyremontować budynek, natomiast przy braku zainteresowania nią ze strony 

mieszkańców problemem stanie się jej użytkowanie czyli dbanie o jej stan. 

 

Aleksander Werpachowski – 

Jego zdaniem stan świetlicy w Mińcach nie pozwala na jej remont – należy zburzyć i 

postawić nowy budynek. 

 

Mariola Fiedorczuk – 

Przypomniała, że na poprzedniej Sesji prosiła o odpowiedź na piśmie czy świetlica, o 

której mowa została wraz z gruntem sprzedana, czy jest nadal w posiadaniu wsi? 

 

Piotr Dojlida – 

Z własnego doświadczenia wie, że żadna własność wiejska nie może być sprzedana 

bez zgody wsi. 

 

Stefan Bielski – 

Dodał, iż nie ma prawnej możliwości sprzedania mienia wiejskiego bez zgody wsi. 

Procedura jest taka, że zebranie wiejskie wnioskuje o sprzedaż mienia, wniosek 

rozpatrywany jest przez Radę i decyzja zapada w formie uchwały Rady. Jeśli sołtys 

Mińc nie podejmował takiej inicjatywy – nie ma możliwości zmiany prawa 

własności świetlicy w Mińcach. 

 

Jacek Dąbrowski – 

Poinformował, że w Czaplinie na przykład stoi barak, w którym młodzież zbiera się 

– mimo tego, że nie ma tam ogrzewania i prądu. Składa wniosek, by gmina 

zainteresowała się tym problemem i coś zrobiła w tym kierunku. 

 

Beata Jeżerys – 

Popiera wniosek przedmówcy gdyż widzi sens istnienia takiego miejsca na wsi gdzie 

ludzie będą mogli się spotkać. Jest to tym bardziej zasadne w miejscach bardziej 

oddalonych od miasta bo na przykład mieszkańcy Krupnik czy Klepacz jeżdżą do 

miasta by zaspokoić swoje potrzeby. Proponuje by przejrzano różnego typu 

propozycje wsparcia takich projektów – są możliwości otrzymania środków właśnie 

na świetlice wiejskie. 

 

Adam Kamieński – przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 3  

Wystąpił z propozycją by podczas spotkań wyborczych na terenie Choroszczy 

skonsultować z mieszkańcami  nowy podział miasta na osiedla. Obecny podział jest 

z roku 1990, w międzyczasie doszły nowe ulice i jego zdaniem dokonanie nowego 

podziału jest zasadne. Jest to podyktowane również zapisem w Statucie, że przebieg 

granic jednostek pomocniczych powinien w miarę możliwości uwzględniać 

naturalne uwarunkowania przestrzenne, komunikacyjne i więzi społeczne. 

 

Rafał Łada – 

Przypomniał, o istnieniu tzw. mechanizmu norweskiego w ramach którego można 

uzyskać środki na cele społeczne w tym budowę boisk i świetlic wiejskich. Jest to 

szansa otrzymania do 2 mln zł  (minimalna wartość projektu). Nie ma tu 

konieczności zabezpieczenia środków własnych, wszystko finansowane jest z tego 

mechanizmu. 
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Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie zasad i trybu przeprowadzenia wyborów przewodniczących i członków 

zarządu osiedla oraz sołtysów i rad sołeckich. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr III/25/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 17 ) 

 

 

 Ad. 9 – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad - Przewodniczący  Rady 

poprosił  Zastępcę Burmistrza o przedstawienie sprawy dotyczącej ustalenia  zasad 

na jakich przysługują diety sołtysom oraz przewodniczącym zarządów osiedli. 

 

 

Stefan Bielski – 

Przypomniał, że sołtysi są organami pomocniczymi Rady Miejskiej. W związku z 

ustaleniem w dniu dzisiejszym wysokości diet dla radnych , uważaliśmy za stosowne 

rozpatrzenie podwyższenia diet również sołtysom oraz przewodniczącym zarządów 

osiedli. W wyniku dyskusji na Komisjach – proponuje się podwyższyć dietę do 

wysokości 6% liczonej od kwoty bazowej wynoszącej obecnie 1726,74 zł tj. 103,60 

zł . Dieta stanowi ekwiwalent pieniężny na pokrycie kosztów związanych z 

wykonywaniem mandatu przewodniczącego organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej i obejmuje zwrot kosztów podróży z miejsca stałego zamieszkania do 

miejsca obrad Rady Miejskiej i z powrotem. 

 

Piotr Dojlida – 

Poinformował, że były różne wnioski w omawianej sprawie, w tym propozycja 

miesięcznej diety w wysokości 35 zł. Jego zdaniem należy się jednak zastanowić nad 

sensem ustalania diety miesięcznej gdyż sołtysi musieliby przyjeżdżać co miesiąc po 

odbiór wymienionych środków pieniężnych. 

 

Rafał Łada – 

Wypowiadając się w kwestii miesięcznych diet sołtysom powiedział, że konsultował 

się w tej sprawie z sołtysami i są oni za tym by pozostawić dotychczasową wartość 

diety tj. 4% jako okazjonalne za udział w Sesji, natomiast 2% ustalić jako dietę 

miesięczną co stanowi ok. 35 zł w tej chwili – jest to jego wniosek formalny. Dieta 

miesięczna stanowić będzie refundację kosztów pełnienia funkcji społecznej. 

Proponuje by liczona była ona co miesiąc, ale wypłacana raz na kwartał razem z 

prowizją. Nie będzie więc konieczności przyjazdu sołtysów co miesiąc do Urzędu.  

Propozycja ta jest zasadna z uwagi na fakt, iż jest wielu działających sołtysów jak 

np. sołtys z Jeronik, którzy pracując nie mogą uczestniczyć w Sesji i tracą całą dietę.  

 

Aleksander Werpachowski – 

Uważa, że liczenie miesięcznej diety i wypłacanie jej kwartalnie będzie kłopotem dla 

referatu finansowego Urzędu. Poinformował jednocześnie, iż na Komisji 

Gospodarki, Finansów i Rolnictwa propozycja ustalenia diety za udział w Sesji w 

wysokości 6% została przyjęta jednogłośnie przez radnych. 
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Jacek Dąbrowski – 

Zwrócił uwagę, że może być przypadek gdy sołtys nie uczestniczy w Sesjach Rady i 

nie działa w swoim sołectwie, a będzie otrzymywał stałą dietę. Uważa, że w tej 

kwestii powinni się wypowiedzieć sołtysi. 

 

Janusz Sidorowicz – 

Zwrócił uwagę na inny aspekt tej sprawy – radny który z różnych powodów np. 

choroby nie może uczestniczyć w posiedzeniu Komisji czy Sesji również traci dietę. 

 

Piotr Dojlida – 

Przypomniał, że dieta zgodnie z zapisem uchwały jest zwrotem kosztów dojazdu na 

Sesję nie zaś wynagrodzeniem za, społeczną przecież, pracę sołtysa. 

 

Józef Waczyński – 

Jest  zdania, podobnie jak większość członków Komisji Oświaty, Kultury i 

Bezpieczeństwa Publicznego, że sołtysi powinni być traktowani jak radni – dieta 

przysługuje za aktywny udział w posiedzeniu Sesji Rady. 

 

Janusz Sidorowicz – 

Wystąpił z propozycją, która umożliwiłaby udział większej liczbie sołtysów na 

Sesjach, a mianowicie zmianę godzin posiedzeń Rady na późniejsze. Sołtys będzie 

miał większą możliwość zdążyć  przynajmniej na punkt porządku obrad dotyczący 

składania interpelacji i wniosków. 

 

Adam Radłowski – sołtys wsi Kruszewo 

Jest zdania, że dieta sołtysa powinna wynosić połowę diety radnego. Należy również 

zastanowić się nad ustaleniem ryczałtu dla sołtysów. 

 

Grzegorz  Szczepański – 

Zwrócił się z pytaniem : dlaczego sołtys ma płacić za rozmowy telefoniczne z 

Urzędem, za jeżdżenie za równiarką. On np. opiekuje się świetlicą wiejską w tym 

sprząta ją nic za to nie dostając. 

 

Piotr Tymiński – 

Zadał inne pytanie: czy startując w wyborach była mowa o wynagrodzeniu sołtysa? 

Przypomniał, że z racji wykonywania tej funkcji sołtys otrzymuje jeszcze prowizję 

za zbierany podatek. 

 

Kończąc dyskusję, Przewodniczący Rady poprosił o przegłosowanie zgłoszonych 

wniosków: 

1) wniosek z Komisji Rady – o podwyższenie wysokości diety do 6% 

- za przyjęciem – 9 głosów, 

- przeciw – 3 głosy, 

- wstrzymało się – 3 głosy. 

 

2) wniosek p. Łady – o pozostawienie wysokości diety za udział w Sesjach na 

poziomie 4% oraz dodatkowo ustalenie diety miesięcznej w wysokości 2% 

- za przyjęciem – 4 głosy, 

- przeciw – 7 głosów, 

- wstrzymało się – 4 głosy. 
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Wobec braku innych propozycji , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w 

sprawie ustalenia  zasad na jakich przysługują diety sołtysom oraz przewodniczącym 

zarządów osiedli. 

. 

 

Uchwała została przyjęta głosami: 

- za przyjęciem – 10 głosów 

- przeciw – 1 głos 

- wstrzymało się – 4 głosy. 

 

 (uchwała Nr III/26/06 stanowi załącznik do protokołu, strona 18) 

 

  

 

 Ad. 10 – 

 

 Przewodniczący  Rady p. Piotr Dojlida poprosił Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o przedstawienie projektu planu pracy Komisji na rok 2007. 

 

 

Tomasz Kraśnicki – 

Poinformowal, iż Komisja Rewizyjna proponuje następujące sprawy do rozpatrzenia 

przz Komisję w roku 2007: 

1. Ocena wykonania budżetu na 2006 rok i wystąpienie do Rady Miejskiej  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi za 2006 rok. 

2. Kontrola projektu założeń do zmian Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Gminy Choroszcz . 

3. Kontrola działań Urzędu Miasta w zakresie pozyskiwania środków z funduszy 

unijnych .  

4. Analiza informacji Burmistrza o stanie wykonania  budżetu gminy Choroszcz za 

pierwsze półrocze 2007 roku . 

5. Kontrola realizacji zadań i wykorzystania  środków finansowych Centrum 

Kultury. 

6. Kontrola realizacji inwestycji komunalnych za rok 2006. 

7. Uzgodnienie projektu planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok następny . 

8. Złożenie sprawozdania Radzie Miejskiej z działalności Komisji Rewizyjnej  za 

2007 rok . 

 

Wobec braku zastrzeżeń , Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy na rok 2007. 

 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie ( 15 głosów ). 

 

 (uchwała Nr III/27/06 stanowi załącznik  do protokołu, strona 19) 
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 Ad. 11 – 

 

  

Zapytania i wolne wnioski : 

 

Robert Wardziński- 

Zgłosił propozycję zastanowienia się nad zmianą godzin obrad Rady Miejskiej – w 

późniejszych godzinach aby umożliwić uczestnictwo większej liczbie mieszkańców. 

 

Piotr Dojlida – 

Odpowiedział, iż jego zdaniem należy obrady Rady dostosować do godzin pracy 

Urzędu z uwagi na konieczną obecność pracowników składających wyjaśnienia. 

 

Robert Wardziński – 

Zauważył, że można to pogodzić poprzez dobre rozplanowanie programu Sesji – 

ważniejsze tematy wymagające obecności pracowników będą umieszczone jako 

pierwsze w programie. 

 

Józef Waczyński – 

Zgłosił prośbę o rozważenie możliwości zorganizowania uroczystej Sesji z okazji 

500-lecia Choroszczy. 

 

Piotr Dojlida – 

Podziękował radnym za złożenie w terminie oświadczeń majątkowych. 

Poinformował również o otrzymanych życzeniach świątecznych i noworocznych od 

posła Damiana Raczkowskiego. 

 

 

 Ad. 12 – 

 

 

 Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji , Przewodniczący Rady p. Piotr 

Paweł Dojlida ogłosił  zakończenie obrad III Sesji Rady Miejskiej w  Choroszczy. 

 

 

   Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

        Piotr Paweł Dojlida 

 


